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Jak Nemocnice Pelhřimov obstála v době pandemie, kdy 
získají zdravotníci mimořádné odměny z Ministerstva 
zdravotnictví České republiky nebo jak významným 
způsobem zasáhla koronavirová krize do financí od 
zdravotních pojišťoven a bude tím ovlivněn hospodářský 
výsledek nemocnice pro letošní rok? Odpovídal ředitel 
nemocnice Mgr. Ing. Michal Kozár, MBA.

Rok 2020 byl výjimečný pro celou společnost. Jaký byl pro pelhřimovskou nemocnici?

BylByl to náročný rok. Dopadla na nás koronavirová krize, kdy jsme se museli přizpůsobit změnám, které z toho 
vyplývaly a s tím v podstatě zápolíme dodnes. Musím poděkovat všem zaměstnancům, jak se k nové situaci 
postavili, a jakým způsobem se povedlo pandemii zvládnout. Někdy byla období, nejen v závislosti na vývoj ve 
společnosti, kdy jsme museli na vzniklý krizový stav reagovat z hodiny na hodinu. Vše jsme zvládli díky rychlé 
komunikaci a ochotným zaměstnancům, protože leckdy byli nuceni pod tlakem nenadálých okolností rychle 
reagovat a přizpůsobit se vzniklé situaci. Oceňuji vynikající spolupráci a maximální úsilí pro zvládnutí pandemie. 
Navíc nás velmi mile potěšila odezva široké veřejnosti, která naše zaměstnance dodnes podporuje různými dary.Navíc nás velmi mile potěšila odezva široké veřejnosti, která naše zaměstnance dodnes podporuje různými dary.
 
Naše nemocnice otevřela jako první v Kraji Vysočina velkokapacitní očkovací centrum v KD Máj. Jak 
hodnotíte jeho fungování po více než dvou měsících provozu?

Fungování bych zhodnotil velmi pozitivně. Papírový model se podařilo během velmi krátké doby úžasně 
zrealizovat, všichni zainteresovaní odvedli a dodnes odvádějí maximum, aby celý systém očkování fungoval. 

Vývoj ve zdravotním segmentu spolu s koronavirovou krizí významným způsobem ovlivňuje i toky ze 
zdravotních pojišťoven. Co to znamená pro pelhřimovskou nemocnici?

MomentálněMomentálně jsme v nejistotě. Žijeme ze záloh, které ale nemáme podložené výkony. Je znát, že zdravotní systém 
pomalu, ale jistě čerpá svoje finanční rezervy, které mohou jednoho dne dojít. Rovněž i úhradová vyhláška pro 
letošní rok byla původně koncipována tak, že pandemie bude na ústupu. Bohužel se tak nestalo, tudíž se očekává, 
že ve vztahu ke schválenému zákonu, který deleguje ministerstvům novou pravomoc na vydání letošní 
kompenzační vyhlášky, by mohlo dojít k úpravám. Nechci ale předvídat, jaké budou požadavky na nemocnice. 
Jedno je však jisté, v celkovém výhledu hospodářských výsledků situace pro nemocnici v letošním roce nevypadá 
moc příznivě. V uvedeném ohledu nelze spoléhat ani na pomoc zřizovatele, který sám má značný výpadek příjmu.moc příznivě. V uvedeném ohledu nelze spoléhat ani na pomoc zřizovatele, který sám má značný výpadek příjmu.

Vláda schválila odměny pro zaměstnance ve zdravotnictví. Kdy mohou odměny očekávat zaměstnanci 
pelhřimovské organizace?

O finance jsme zažádali na začátku dubna a počítáme, že bychom finanční prostředky obdrželi prostřednictvím kraje 
v květnu. Mimořádné odměny se vztahují na zaměstnance poskytovatele, který od 1. října 2020 do 28. února 2021 
poskytoval lůžkovou péči o pacienty s onemocněním Covid-19. Výše odměny bude v závislosti na počtu skutečně 
odpracovaných hodin. Finance by měli zaměstnanci dostat v červnovém výplatním termínu.
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Situace v areálu nemocnice není vlivem hned tří staveb zrovna dvakrát ideální. 

Ano, každá stavba s sebou nese určitá omezení, musíme se ale situaci přizpůsobit. Stav se bude postupně 
stabilizovat, ovšem navážení materiálu atd. tu s námi zkrátka ještě nějakou dobu bude. Proto žádám všechny 
zaměstnance o shovívavost. Výsledek za to bude rozhodně stát, a pokud vše půjde podle harmonogramu, nový 
pavilon přivítá první pacienty na začátku roku 2023. 

První v řadě budou zrealizované práce na rekonstrukci urgentního příjmu.

ObnovaObnova by měla být dokončena na konci května, kdy dojde ke zvětšení a zkvalitnění služeb urgentního příjmu. V 
současné době probíhá komunikace mezi jednotlivými primariáty a vedoucí lékařkou, abychom nastavili správný 
způsob fungování, a aby se moderní Emergency stala integrovanou součástí nemocnice.

Nicméně řada dalších budov v areálu má svoje nejlepší léta za sebou. Jaké plány máte například s budovou, 
kde sídlí lékárna či ODN?

PlányPlány máme velké. Nyní probíhají jednání se zřizovatelem o možnostech financování a asi nejvíce nás v současné 
době trápí objekt stravovacího provozu, který by potřeboval celkovou rekonstrukci. Ostatní oddělení, která se uvolní 
výstavbou nového pavilonu, tedy dětské oddělní, neurologické oddělení či ODN budou součástí generelu, který 
bude vypracován pro nemocnici. Případné další rekonstrukce záleží na zřizovateli, Kraji Vysočina, a jeho finančním 
příspěvku. Všechny kroky budeme postupně představovat a až bude známa finální verze, případně výhledy termínů, 
budeme zaměstnance včas informovat. Situace je složitější i z toho pohledu, že např. vlivem nižších daňových 
výnosů, jsou možnosti kraje omezené.výnosů, jsou možnosti kraje omezené.

Jakým směrem se bude nemocnice z pohledu zdravotnické péče dál vyvíjet? 

Naším cílem je udržet stávající rozsah péče s ohledem na personální limity, které v současné době máme. S tím 
souvisí i posilování personálního stavu. Snažíme se navázat spolupráci s fakultami medicíny, zejména v oblasti stáží 
a náborů nových zaměstnanců. Připravujeme proto konkrétní kroky např. v možnosti zabezpečení ubytování pro 
mimo pelhřimovské studenty. Souhrnné informace poté postupně předáme na jednotlivá oddělení. 

Na závěr bych chtěl všem, kterým záleží na naší organizaci, poděkovat za to, že dělají maximum pro zlepšení 
celkového fungování nemocnice. Snažíme se, abychom byli organizací, která bude mít v Kraji Vysočina své pevné 
místo a bude se dál rozvíjet dle nejnovějších trendů ve zdravotnictví. Přeji Vám pevní zdraví a úspěchy v 
soukromém a pracovním životě. 
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●  Nemocnice se zúčastní projektu REACT-EU. Program evropských dotací podpoří zdravotnictví ve třech 
oblastech. Naše nemocnice se zapojí do výzvy týkající se specializovaného přístrojového vybavení. Výše dotace 
může dosáhnout až 100 %. 

●  Pro letošní rok se připravuje rekonstrukce výměníku tepla v pavilonu akutní medicíny. O konkrétním termínu 
Vás budeme včas informovat. Naplánována je také studie rekonstrukce stravovacího provozu. 

●● Nemocnice Pelhřimov bude mít nové webové stránky. V současné době probíhají intenzivní práce na jejich nové 
podobě, kdy je aktualizována celková struktura a konkrétní informace v podstránkách. O spuštění nového webu 
Vás budeme včas informovat. 

● V loňském roce oslavilo ortopedického oddělení pelhřimovské nemocnice padesát let. Chod oddělení byl zahájen 
1. října 1970 a primářem se stal Miloslav Dýšek. Aktuálně se oddělení, které poskytuje péči pacientům s chorobami 
a úrazy pohybového aparátu, rozvíjí osmým rokem pod taktovkou prim. MUDr. Jaroslava Letochy.

●● Třicet let loni oslavilo Urologické oddělení Nemocnice Pelhřimov. Jeho historie se začala psát 1. září 1990. Za 
vznikem urologie stojí emeritní primář MUDr. Jaromír Pangrác. Od té doby prošlo oddělení výraznou proměnou, 
kdy zajišťuje kompletní diagnostiku, včetně ultrazvukového vyšetření močového měchýře, prostaty, ledvin a varlat. 
V současné době oddělení devátým rokem vede prim. MUDr. Viktor Vítů. 
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Nemocnice v číslech

Počet zaměstnanců k 31.3.2021 činil 736 z toho:
- 112 lékařů 
- 373 zaměstnanců středního zdravotnického personálu

Nemocnice ošetřila v roce 2020:
- 64 423 pacientů 
-- hospitalizovaných bylo 11 753 pacientů

Počet operací:
- v roce 2019  3 657 
- v roce 2020  2 941

Průměrná doba hospitalizace:
- v roce 2019  7,48 dne
- v roce 2020  7,10 dne
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Zodpovídá: Alexandra Knapová, e-mail: aknapova@nempe.cz Grafika: Karel Kužel, e-mail: kkuzel@nempe.cz. Tisk: Nemocnice 
Pelhřimov, p.o.
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